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 Protokół nr 42/2023 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 22 sierpnia 2023 r.  

w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Samorządowej i Spraw 

Społecznych rozpoczęło się o godz. 15:04. Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków obu komisji. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 66,67% (nieobecni Radni: Mariusz Łasut 

(nieusprawiedliwiony), Marita Białożyt (usprawiedliwiona), Mikołaj Szumann (usprawiedliwiony). 

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 100%. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński informuje o zmianie 

w porządku obrad łączonych komisji. Porządek obrad po zmianach: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zasad finansowania przedsięwzięć związanych z usuwaniem azbestu i wyrobów zawierających 

azbest, z terenu gminy Wapno, w roku 2023; 

b) określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinar-

nego w Wapnie; 

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciw-

działania Narkomanii na rok 2023 dla Gminy Wapno; 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2023-2036; 

e) zmian do budżetu na 2023 rok; 

f) zarządzenia przeprowadzenia wyborów sołtysów. zasad finansowania przedsięwzięć związanych 

z usuwaniem azbestu i wyrobów zawierających azbest, z terenu gminy Wapno, w roku 2023; 

g) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydatach na ław-

ników. 

2. Sprawy bieżące – złożone wnioski 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 1.  Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zasad finansowania przedsięwzięć związanych z 

usuwaniem azbestu i wyrobów zawierających azbest, z terenu gminy Wapno, w roku 2023, przedstawił Inspektor 

UG Wapno Pan Piotr Bojarski. Zmiana regulaminu, będącego załącznikiem do uchwały, dotyczy zapisu o środkach 

pozyskanych przez gminę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, w wysokości 46 000,00 zł. 

Dofinansowanie powoduje 100% wzrost środków przeznaczonych na usuwanie azbestu. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny A. Szymanik: Aktualnie jak wygląda lista oczekujących na odbiór azbestu? 

Inspektor P. Bojarski: Na dziś do odbioru jest 50 ton. 

Radny A. Szymanik: W jaki sposób uchwała poprawi sytuację? 

Inspektor P. Bojarski: Uchwała pozwoli zadysponować środki z WFOŚ, do tej pory gmina wykorzystywała tylko 

własne środki. Dotacja jest bezzwrotna. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy wnioski, które wpłynęły w zeszłym roku, w związku z otrzymanym 

dofinansowaniem, muszą zostać złożone ponownie? 

Inspektor P. Bojarski: Po otrzymaniu środków dotrzemy do osób, które złożyły już wnioski, aby uzupełniły 

brakujące dokumenty. 
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Radny W. Rochowiak: Na jaką ilość wówczas wystarczy środków? 

Inspektor P. Bojarski: Około 100t. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wapnie przedstawiła Kierownik GOPS w Wapnie Pani 

Anna Popiel. Organ nadzoru prawnego Wojewody Wielkopolskiego orzekł nieważność uchwały podjętej na XLIV 

Sesji Rady Gminy Wapno w zakresie §1, §2 pkt 1, §2 pkt 4 lit. d oraz §2 pkt 5-8 załącznika do uchwały, ze względu 

na istotne naruszenie prawa. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023 dla Gminy Wapno 

przedstawiła Przewodnicząca GKRPAiPN w Wapnie Pani Irena Łosiak. Zmiany obejmowały preliminiarz 

wydatków i dotyczyły zmiany paragrafów związanych ze szkoleniem członków komisji i zakupów materiałów 

biurowych i edukacyjnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Dołącza Radny Dariusz Nitka - godz. 15:33  

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno 

na lata 2023-2036 przedstawiła Skarbnik Gminy Wapno Pani Monika Dobroniecka. Zmiany odzwierciedlają 

zmiany do budżetu. W załączniku nr 2, dotyczącym przedsięwzięć, dodano dwie nowe pozycje. Jedna związana z 

pracami budowlanymi przy budynku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków, ul. Solna 30. Gmina otrzymała 

promesę na to zadanie i planuje ogłosić przetarg. Druga pozycja dotyczy remontu drogi Aleksandrowo-Srebrna 

Góra. Aby podpisać umowę na to zadanie Gmina musi zabezpieczyć środki w budżecie. Oba przedsięwzięcia będą 

realizowane roku 2024.  Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmian do budżetu na 2023 rok przedstawiła Skarbnik 

Gminy Wapno Pani Monika Dobroniecka. Projekt uchwały, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny W. Rochowiak: Jak wygląda temat płynności opłat za odbiór śmieci? Czy jesteśmy zagrożeni podwyżkami 

za śmieci? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Jest dobrze. Faktury za odbiór oscylują między 60 a 65 tysięcy. Zobaczymy jak będą 

wpływać dochody w trzecim kwartale. Niepokojący jest wzrost zaległości o 20%.  

Przewodniczący L. Baczyński: Czy te zaległości dotyczą tych samych osób, czy kolejnych? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Głównie tych samych. 

 

Przewodniczący L. Baczyński ogłasza przerwę o godz. 15:57. 

Wznowienie posiedzenia o godz. 16:15. 

 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów sołtysów przedstawiła 

Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodniczący L. Baczyński poinformował, że krótko przed posiedzeniem łączonych komisji odbyło się zebranie 

zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników i odczytał protokół z posiedzenia zespołu. Wpłynęła jedna 

kandydatura ławnika do Sądu Rejonowego w Wągrowcu. Ponieważ wniosek spełnia warunki formalne Rada 

Gmina winna zasięgnąć opinii o kandydacie od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu. Projekt uchwały 

Rady Gminy Wapno w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o 

kandydatach na ławników stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 2. Przewodniczący komisji poinformował, że do Gminy Wapno wpłynęły dwa wnioski. Jeden od mieszkańca 

gminy z zapytaniem o możliwość zakupu działki nr 116, należącej do gminy. Ponieważ radni nie uzyskali 

odpowiedzi na pytania dotyczące ww. działki (drogi dojazdowe, ukształtowanie terenu, sąsiedztwo). odpowiedź 

na wniosek zostaje odroczona do następnego posiedzenia komisji. Wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Drugi wniosek wpłynął od Nadleśnictwa Szubin i dotyczy wyrażenia przez Radę Gminy Wapno opinii na 

temat uznania wskazanych we wniosku terenów leśnych za ochronne. Wniosek stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu.  Rada ma 2 miesiące na odpowiedź, a jej brak jest jednoznaczny z przychyleniem się do wniosku. Radny 

W. Rochowiak zgłosił propozycję przełożenia decyzji w ww. sprawie na kolejne posiedzenie komisji, na które 

nadleśniczy Nadleśnictwa Szubin otrzyma zaproszenie i będzie mógł udzielić odpowiedzi na pytania radnych. 

Radni przychylili się do propozycji. 

 

Przewodniczący L. Baczyński prosi o zabranie głosu przez radnych w sprawach bieżących. 

Radny S. Wlizło: Jak wygląda sytuacja z nowym herbem? 

Wójt M. Kędzierski: Komisja Heraldyczna odrzuciła zgłoszony projekt i przysłała pismo z sugestią jakie elementy 

mógłby zawierać herb w nowym projekcie.  

Radna A. Walczak: Jak postępuje remont szkoły? 

Wójt M. Kędzierski: Od strony boiska jest już ukończony dach. Obecnie dekarze pracują na drugiej części. Jest 

problem z elewacją. Wykonawca rozpoczął jej skuwanie, czego nie było w projekcie, dlatego trzeba podjąć 

rozmowy dotyczące zmian w projekcie, które zbilansują naprawę elewacji.  

Pan Wójt poinformował, że jednocześnie trwa inwestycja na oczyszczalni ścieków. Jeden blok jest już całkowicie 

wyremontowany, drugi jest już przygotowany. To co będzie najbardziej widoczne, czyli hala i pomieszczenia 

socjalne, nowe przepompownie, jest uwzględnione w drugim etapie, czyli pojawi się w przyszłym roku. 

Przewodniczący Rady Pan Radosław Piechowiak poinformował, że wpłynęło pismo z Ministerstwa Spraw 

Zagranicznych dotyczące apelu o upamiętnienie 84 rocznicy agresji Niemiec na Polskę, w związku z 

propagowaniem prawdy historycznej. W przytoczonym piśmie autor sugeruje podjęcie uchwały w sprawie 

poparcia starań zmierzających do uzyskania odszkodowań za starty wojenne, upamiętnienie miejsc zbrodni 

niemieckich i oszacowanie strat wojennych na terenie tutejszej gminy. Ponieważ apel nie ma formy petycji, nie 

ma potrzeby oddawania go do prac Komisji Skarg Wniosków i Petycji. Pomnik upamiętniający ww. wydarzenie 

znajduje się w Srebrnej Górze na obszarze leśnym, nie będącym własnością gminy. Pismo stanowi załącznik nr 

13 do protokołu. 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący L. Baczyński kończy posiedzenie. 

Zebranie rozpoczęło się o godzinie: 15:04 

Zakończyło się o godzinie: 16:40 

 

Protokołowała: 

Sylwia Maćkowiak     

 

Przewodnicząca 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

/-/ Edyta Gaszyńska-Ciszewska 


